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Lebo jedine vtedy, keď vytrvám, môžem sa 
presvedčiť o Božej vernosti. 

9. téma: Prečo sa oplatí vytrvať? 

(v zasvätenom živote, v kňazstve, v manželstve) 

Keď vytrvám aj uprostred ťažkostí, môžem skutočne 
dospievať, rásť a lepšie sa spoznať. 

Pretože človek síce v každom životnom vzťahu veľa dáva, ale 
oveľa viac dostáva. Učí sa milovať – tak naozaj, neustále sa učí 
pokore... Život získava nové rozmery a nesmierne naplnenie. Ak 
vytrváme, život nám naplní pokoj, radosť, smiech, každodenné 

"dotyky" lásky. 

Som 50 rokov v reholi a vidím, že vernosť sa oplatí. 
Stonásobnú odmenu, ktorú nám Pán prisľúbil, už dostávame        

vo vernosti. V každodennom živote, keď človek vytrvá                 
v maličkostiach, život sa stáva plodným. 

Preto, lebo sa to oplatí. Odmena pre toho, kto vytrvá, je 

fantastická a často aj s bonusom😊. 

Pretože to stojí za to! Ak vytrváš v manželstve, Boh sa už postará – o teba, o tvoju rodinku 
aj o tvoje vnúčatká. Nie vždy je to prechádzka ružovou záhradou, je to  záhrada plná 

ovocia lásky, radosti, starosti, vďačnosti, problémov, ale hlavne pokoja, kde nikdy nie si 

sám, stále je tu s tebou Pán. Tak neváhaj a v poslaní zotrvaj❤🙏😉! 

Sľuby, ktoré dávame človeku alebo Bohu, by sme mali dodržať. To je 
veľkosť a hodnota človeka. To je semienko hodené do pôdy, ktoré aj keď 

sa zdá, že spí, predsa žije a rastie. 
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Lebo na ceste životom, ktorého pánom nie sme my, je to naša možnosť prežiť 
ho s novými objavmi všetkého, čoho sme schopní – ak dáme priestor tvorivej 
vernosti, ktorá vie o mnohých cestách a spôsoboch na doformovanie sa nás 
samých i našich blížnych. Láska neľutuje seba samu, ale teší sa z vytrvania 

s Tým, ktorý je nám vždy verný. 

V manželstve sa oplatí vytrvať, lebo je cestou, na ktorú nás priviedla Božia 
Prozreteľnosť, aby nás doviedla k nepredstaviteľnému cieľu. Je cestou, počas 

ktorej jeden druhému pomôže vstať, ale aj zažiť raj na zemi a prísť tak 
spoločne do raja v nebi. 

Čo mi pomáha vytrvať                    
v zasvätenom živote? Vernosť      

v načúvaní Božiemu hlasu. 
S vytrvalosťou v reholi je to podľa mojej skúsenosti tak, ako 
keď vystupuješ kamsi vysoko na horu. Spočiatku nevidíš nič 

iné, len kamene okolo. Po čase sa však obzrieš za seba                  
a zvoláš: fíha...! 

Pretože vernosť je tiež vyznaním lásky. Pretože sľub daný Bohu je 
česť človeka. Pretože vytrvalosť pomáha prekonávať prekážky, robí 

človeka pokornejším a chápavejším voči životu.  

Som matkou siedmich, už dospelých detí. Piati z nich majú už vlastné rodiny. Ak sa mám 
vyjadriť o manželskej vytrvalej vernosti, tak poviem, že všetko je Božia milosť. Mať tento 
poklad je zároveň dedičstvom, ktoré odovzdávajú rodičia deťom ako dar svojím osobným 
príkladom. Život v súdržnom manželstve nie je slasť ani pôžitkárstvo, nie je to ani snívanie           
o svetskom ,,šťastí“. Je to neustála služba jedného voči druhému. Hľadanie, nachádzanie, 
dávanie a prijímanie toho druhého, ktorý je iný, ako som ja. Silu, ktorá nás robí vernými už viac 
ako 40 rokov, nám dáva milosť z VIERY v BOHA, ktorý je tou najdokonalejšou                             
a NAJVERNEJŠOU LÁSKOU, a v dobro toho druhého, ktorý kráča spolu so mnou po tejto 
ceste. 

Vytrvalý človek ma vždy motivoval, je pre mňa životným vzorom. 
Prečo? Vytrvalosť vždy predpokladá cieľ. K dosiahnutiu cieľa 
vytrvalosťou idú ruka v ruke disciplína, húževnatosť a obeta.           

A dosiahnutie cieľa prináša radosť, pokoj a harmóniu.  
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Veľkým príkladom je pre mňa sv. Jozef. On je skutočným modelom 
otca, majstrom v otcovstve, lebo Ježiš sa pri ňom „vzmáhal v múdrosti, 

veku a v obľube u Boha i u ľudí“. A to sa stalo vytrvalosťou                  
vo výchove, v modlitbe a v plnení Božej vôle. 

 

Vytrvalosť sa nutne spája s trpezlivosťou a to platí aj pre 
každodenný bežný život a rôzne nasadenia, či otec, matka    

v domácnosti, ktorá sa stará o rodinu, študent alebo 
rehoľníčka... 

Pomôžem si malým príkladom. Keď sa Majstra pýtali, či ho nikdy nezarmucovalo to, ako málo plodov 
zjavne prinášalo jeho úsilie, porozprával príbeh o slimákovi, ktorý jedného chladného veterného dňa na 
sklonku jari začal liezť na čerešňu. Vrabce na susednom strome sa na jeho účet ohromne bavili. Neskôr 

to jeden nevydržal a povedal: „Hej, hlupák, čo nevieš, že na tom strome žiadne čerešne nie sú?“ Ten 
malý chlapík – bez toho, aby sa zastavoval – odpovedal: „No, až sa dostanem hore, tak tam budú.“ 

(Anthony de Melo: Minútové nezmysly. Brno: Cesta 1995, s. 83) 

Prečo vytrvať? Láska nikdy neopúšťa... 

Žiaden život nie je bez ťažkostí. Patria k životu. Vedú nás k tomu, aby sme sa 
pozreli hlbšie na danú vec, aby sme hľadali, čo nám cez ňu chce Boh povedať 

o nás, o iných, o realite... a kam nás cez ňu chce viesť; čo treba zmeniť           
alebo za čo treba zabojovať. Ťažkosti sú v živote dôležité, aby sme aj vďaka nim 

mohli rásť ďalej. 

V manželstve sa oplatí zotrvať, pretože človek, ktorého som si vybrala, ma 
neskutočne miluje a ja mu verím a opieram sa o neho v ťažkých chvíľach... 
Vo chvíľach, keď mi už nikto nedôveruje, on je stále so mnou, pozná moje 

slabosti, napriek tomu neodchádza... Za to ho milujem 🧡 

Lebo len vtedy spoznáme, „na čo všetko to bolo dobré“. 

Lebo s Bohom je všetko možné. 


